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Voorwaarts 
 

 

   Voorzitter Maarten Groene  
 
Onze Schiedamse PvdA-afdeling mag best een beetje trots 
zijn, dat we beschikken over ons afdelingsblad Voorwaarts. 
Toen ik PvdA-lid werd, was het niet meer dan vanzelfspre-
kend, dat elke afdeling zo’n blad had. Nu zijn we daar in 
Schiedam redelijk uniek in. Maar het gaat op meer punten 
relatief goed: we zijn goed aanwezig in de gemeenteraad en 

met Petra in het college van burgemeester en wethouders. We zijn 2024 be-
gonnen met een geslaagde boerenkoolmaaltijd.  
Na een reeks leuke verkiezingscampagne activiteiten afgelopen najaar, gaan 
we ons richten op de Europese verkiezingen. En, je weet maar nooit, daarna 
weer Kamerverkiezingen?  
 
Bij de boerenkool hebben onze vrienden van GroenLinks ook een vorkje 
meegeprikt. Met de samenwerking met GroenLinks bij verschillende 
verkiezingen is dat een goede zaak.  
Tegelijkertijd gaan we ook de inhoudelijke discussie over die samenwerking 
organiseren. Verschillende leden zijn al vooruitgesneld: zij hebben gekozen 
voor een dubbellidmaatschap. Andere leden zijn terughoudender: kunnen we 
echt samensmelten, of gaan we daarna gelijk een volgende splitsing tege-
moet? Dat hebben we in de geschiedenis ook wel vaker gezien.  
Kortom, er is genoeg om dit jaar aan te pakken: voor het bestuur, voor de 
fractie, en voor alle andere leden die de schouders onder een klus willen 
zetten.  
 
De vorige zin moet wel leiden tot een 
oproep…  
 
Onze penningmeester, Bart Overzier, wil in 
de loop van dit jaar het stokje overdragen. 
Met zo’n tien jaren is hij onze nestor in het 
bestuur. Na zo’n lange periode wil Bart zich 
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op andere belangrijke activiteiten in de stad richten. Daarom doe ik hier een 
oproep aan iedereen om na te denken of het wat is om een nieuwe klus voor 
de afdeling op te pakken. Dat kan het penningmeesterschap zijn.  
Lijkt dat te veel een sprong in het diepe, dan kunnen we ook samen bekijken 
of er andere nuttige en leuke klussen zijn om op te pakken. Want dat staat 
vast: hoe serieus we onze verantwoordelijkheden immers ook nemen: het 
werk moet ook leuk zijn. 
                Maarten Groene  

   voorzitter PvdA-afdeling Schiedam  
 

Joke de Haan - de 2e Armoedeconferentie  
 

De Armoedeconferentie van eind 2022 eindigde met het 
verzoek een vervolg van zo’n bijeenkomst te houden. Op 20 
januari ontvingen we bijna 200 gasten in het Wennekerpand, 
allemaal geïnteresseerd en betrokken bij mensen die in ar-
moede leven.  

De coördinatie was in handen van “Net niet genoeg” en met hulp van vrijwil-
ligers van de andere organisaties werd deze conferentie georganiseerd.  
De lunch werd verzorgd door dames van de Ladies Circle. 
  
Informatie geven en krijgen, uitleg en reactie. Uitleg van bewoners initiatief 
“Warm Rotterdam”, een afgevaardigde van de Nationale Ombudsman (over 
de Participatiewet) en wethouder Zwang (de toelichting op veranderingen in 
het wettelijk beleid en de uitvoering ervan) vertelden wat “ beter kan” en wat 
er verandert de komende tijd. De toelichtende film liet zien dat zo snel mo-
gelijk hulp gezocht moet worden als armoede op de loer ligt. Advies van 
deskundigen zorgt voor de beste aanpak. Het WOT in verschillende wijken 
helpt daarbij. Reacties uit de zaal waren welkom en werden i.v.m. privacy 
redenen voor zover mogelijk beantwoord. 
 
Energiehulp Schiedam, Team Sportservice , Minters Mantelzorg, Stichting 
Lezen en Schrijven, Stedelijk Museum Schiedam, Blieb/de Kleine Ambas-
sade, de Parels van Schiedam en Stroomopwaarts waren aanwezig op de 
informatie markt . 
 
Omdenken …..  anders denken…... om hulp vragen.  
Als er problemen zijn, is dat de beste aanpak bij oplossing van problemen.  
Kennis van wettelijke mogelijkheden is nodig, die veranderen nog weleens. 
Ivan Words heeft zijn “woordverslag”, op basis van zijn ervaringen, voor-
gedragen en aangeboden aan de wethouder. Hierna is de 2e conferentie met 
een groot applaus van de tevreden deelnemers afgesloten.  
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Stedelijk Museum, Tentoonstelling Uit armoede. 

Zaterdag 27 januari was de opening van de tentoonstel-
ling “Uit  armoede” .  
 
In deze tentoonstelling vertelt het Stedelijk Museum 
verhalen van Schiedammers, kunst en de geschiedenis 
van Schiedam en armoede, en is te zien tot 9 juni 2024. 
 

Veel Schiedammers waren uitgenodigd. Mede door het debat in campagne-
tijd tijdens de verkiezingen in september in het Stedelijk Museum waren Joke 
de Haan en Jos van Setten bij deze opening aanwezig. 
 
Anne de Hay, directeur van het Stedelijk Museum, gaf in haar opening aan 
dat het voor het museum een worsteling was om dit thema in een expositie te 
vertalen. Door medewerking van 10 bewoners/ervaringsdeskundigen; hun 
verhalen plus hun bezoeken aan het depot, lag er een schat aan informatie 
die met een breder publiek gedeeld wordt. Ook organisaties die hulp bieden 
bij armoede hebben informatie gedeeld. Hierdoor is de kennis over armoede 
vergroot. 
 
Onze wethouder Petra Zwang gaf 

in de openingsrede aan steeds 

opnieuw verrast te zijn dat er zo-

veel organisaties in de stad actief 

zijn op dit gebied, zich inzetten 

voor de Schiedammers.  

 

Deze tentoonstelling geeft, meer 

dan cijfers, een gezicht aan de 

Armoede in Schiedam.  

 

Voor Petra is het belangrijk dat we, aan mensen in de armoede, perspec-

tief bieden. Een eerlijke kans voor Schiedammers.  

Haar inzet is te ondersteunen door o.a. verzachtende maatregelen, zoals de 

energietoeslag aan de 5500 huishoudens die in armoede leven,. 

Kijk bij JW tv terug naar de opening: 
https://youtu.be/w-FJCQBrU6A?si=somz0Jhyh8iI7cCM 
 
 

https://youtu.be/w-FJCQBrU6A?si=somz0Jhyh8iI7cCM
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Stedelijk museum vervolg 

 

Socioloog Milo v.d. Kamp, bekend van het boek “Misschien moet je iets lager 
mikken” , ervoer als kind hoe vernederend armoede was en hoe je weer in de 
armoede terug geworpen wordt wanneer ouders door omstandigheden 
(ziekte) weer in armoede terugvallen door dat de uitvoering van de 
regelgeving de situatie verergert. 
 
 
In de tentoonstelling is aan de lijve 
te ervaren, dat aan de hand van de 
expositie van veel brieven van 
incassobureaus, de slachtoffers 
alleen maar verder in de ellende 
komen door de exorbitante kosten 
en boetes in rekening te brengen. 

 
 
 

  Binnenkort houden de ervaringsdeskundigen rondleidingen.  
  Kijk op de site van het Stedelijk Museum Schiedam wanneer  

    deze rondleidingen beginnen. 
https://stedelijkmuseumschiedam.nl/tentoonstellingen/     

  Het is zeer de moeite waard. Juist het vertellen van die verhalen  
  leidt tot meer begrip en kunnen oplossingen alleen maar dichter- 
  bij brengen 
 

https://stedelijkmuseumschiedam.nl/tentoonstellingen/
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Jos van Setten - Hoe ziet Kethel er in 2040 uit? 
 

Maandag 29 januari liep Kethel uit voor de informatieavond  
‘Schiedam Kethel Kwaliteit handhaven, en ontwikkelingen 
mogelijk maken’ . Ruim 200 mensen waren in de Dorpskerk 
om mee te praten over de toekomst van Kethel.  
 

Deze avond werd georganiseerd door de Midden Delfland vereniging met de 
inwoners van Kethel die voor dit gebied de historische en groen/blauwe 
structuur als groene long wil behouden. 
Dit gebied is door het rijk aangewezen als Bijzonder Provinciaal Landschap 
waardoor men niet zomaar de inrichting kan veranderen. 
 
En er zijn dreigingen genoeg.  
Pro Rail wil de spoordijk Schiedam-
Delft verzwaren en 4-sporig maken, 
de spoorweg overgang Kandelaarweg 
binnen twee jaar sluiten en vervangen 
door een tunnel en er is een lang 
gekoesterde Schiedamse wens om 
station Kethel te bouwen. Er werd op-
gemerkt dat wanneer je een station 
bouwt dit ook aantrekkingskracht 
heeft voor uitbreiding van woningbouw.  
 
Centrale vraagstelling voor de avond was “Hoe kan je deze uitbreidingen 
inpassen binnen het beschermd gebied”?.  
Eric Luiten hoogleraar landschapsarchitectuur TU Delft en grote fan van dit 
gebied nam de aanwezigen mee in diverse benaderingen hoe je naar dit 

vraagstuk kan kijken en hoe bewoners 
hierin moeten kunnen participeren.  
Geconstateerd werd dat de gemeente 
Schiedam met een uitgebreid gebieds-
ontwikkelingsplan moet komen en daarbij 
de bewoners van Kethel moet betrekken. 
Voor veel aanwezigen was deze avond nog 
weinig concreet. Jammer was dat de zoge-
naamde propositie ontwikkelt door Midden 
Delfland en de Historische Vereniging 

Schiedam, niet gepresenteerd werd, terwijl deze concrete invullingen van de 
Kethel driehoek wel tot een acceptabel plan kan leiden.  

Bron: waterweg actueel 
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Raadslid Jessie Silva  

 
Beste leden, 
 
Per 1 februari 2024 jongstleden heb ik mijn taken als 
fractievoorzitter overgedragen aan Wijnand de Leeuw. 
Daarmee heeft de PvdA Schiedam dus een nieuwe 
fractievoorzitter.  

 
Graag licht ik kort toe waarom ik het besluit nam het fractievoorzitterschap 
over te dragen. 
Als fractievoorzitter binnen een coalitie van 5 partijen, sta je altijd “aan”. En 
dat kan, is oké. Het is immers voor het grotere en goede doel! Maar ik heb 
naast het fractievoorzitterschap nog een aantal andere rollen, die ik ook erg 
belangrijk vind. 
 
In mijn ogen ben je in sommige rollen makkelijk vervangbaar en in andere 
rollen is dat wat lastiger. Daarom kies ik er, in deze fase, voor om meer tijd en 
aandacht te gaan besteden aan mijn werk en aan mijn gezin. 
De ruimte voor werk en gezin moet ergens vandaan komen en ik maakte 
daarom de keuze mijn inzet als fractievoorzitter daarvoor op te offeren.  
 
Ik geef het stokje met gemengde gevoelens door. Het fractievoorzitterschap 
is namelijk een prachtige, eervolle rol en daarom dank ik de  
partij en de fractie dat zij mij in 2022 deze kans boden, een  
duw gaven en op pad stuurden. Nu doe ik hetzelfde richting  
mijn opvolger. Aan de arbeid, Wijnand! Zet ‘m op en “enjoy”! 
 
Schiedam is niet van mij af, want ik blijf mij als raadslid onver-  
minderd inzetten voor de partij en de Schiedammers! 

Hartelijke groet, 
Jessie 

 
 

          Raadslid Wouter Boender  
 
Beste leden, partijgenoten en andere lezers,  
 
In de raadsvergadering van 6 februari 2023 heb ik mijn 
maidenspeech gehouden. Het was de eerste keer dat ik als 
raadslid tijdens de raadsvergadering een speech hield en 
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achter het spreekgestoelte plaats nam. Dit is een belangrijk punt in het 
politieke leven van elk raadslid en het is iets waar ik naar uitgekeken heb. 
 
Ik ben nog student en jongste lid van de gemeenteraad in Schiedam. En met 
deze petten op is een ding voor mij erg belangrijk. En dat is de toekomst. We 
zijn allemaal met politiek bezig omdat we vinden dat er bepaalde dingen zijn 
die niet juist zijn, beter kunnen of anders moeten. 
 
Het is het werk van gemeenteraadsleden om op te komen voor de belangen 
van de mensen die in de stad worden. En dus ook om de toekomst van de 
stad in het achterhoofd te houden, en dat moet ook naar voren komen in het 
werk dat we in de raad doen.  
 
En de toekomst, dat is uiteindelijk waar de speech over ging.  
Het afvalsysteem in de nog te bouwen wijk Schieveste is een van de bouw-
stenen van de wijk. Zonder dit systeem is het realiseren van deze wijk zoals 
die nu gepland staat onmogelijk. Met het goedkeuren van dit systeem heeft 
de raad nog een stap gezet richting het realiseren van de Schieveste, en 
daarmee hebben we het geluk van een erg groot aantal nieuwe Schiedam-
mers een stap dichterbij gebracht.  
 
En het was een mooi moment voor mij 
om mijn eerste speech te geven. De 
plannen die gemaakt worden zijn span-
nend, iets nieuws gaan doen is bijna 
altijd ook, maar het levert kansen op. 
Toen ik voor de eerste keer de raads-
zaal binnenstapte was dat spannend, 
toen ik voor het eerst een bijdrage in 
de commissie deed, was dat spannend 
en nu was mijn eerste speech ook 
spannend. Dat is echter geen reden 
iets niet te doen.  
 
Ik kan mijzelf voorstellen dat de mensen die onze partij opgericht hebben, 78 
jaar voor mijn maidenspeech, het ook spannend vonden. Maar deze mensen 
wisten waar ze het voor deden, de partij staat voor de toekomst. Voor een 
samenleving waarin mensen gelijk, gezond en gelukkig zijn.  
En ik zal mijzelf blijven inzetten voor dit ideaal, zoals ik ook vóór mijn maiden-

speech gedaan heb. 
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Aad Verbeek - Politieke keuzes en belangen. 

 
Politiek bedrijven dient uitgevoerd te worden in het alge-
meen belang, waarbij het eigenbelang niet voorop mag 
staan, opdat andere staatsvormen zoals tirannie of 
oligarchie, waarbij de bestuurders bestaan uit een kleine 
groep van de samenleving, de staatsvorm niet overnemen.  
 

Soms leidt dit ertoe dat bepaalde zaken niet stroken met belangen van de 
beslisser of met eigen belang in tegenstelling zijn. Helaas zijn in het verleden 
keuzes gemaakt die niet meer zijn terug te draaien. 
 
Politici dienen zich te bedienen van voldoende anderen die kennis van zaken 
hebben en dat betekent dat er verder gekeken moet worden dan de bekende 
kring binnen de politiek, anders leidt dat er toe dat men praat over zaken 
waar men geen verstand van heeft. Niemand heeft alle kennis in huis. 
 
Ieder beleid heeft zijn eigen adagium of motto zoals ‘wederopbouw’, ‘werken-
werken-werken’ of ‘bouwen-bouwen-bouwen’. We moeten oppassen met één 
van die uitgangspunten niet met oogkleppen aan de gang te gaan waardoor 
je andere belangen uit het oog verliest. De samenhang met andere belangen 
moet worden meegewogen. Bijvoorbeeld diegenen die het betreft, zoals be-
woners moet worden meegenomen. Duidelijk maken wat de afwegingen zijn 
kan begrip doen ontstaan. Daarbij is het belangrijk dat de gesproken taal 
wordt begrepen en het voor iedereen te volgen is wat wordt bedoeld.  
Inbreng kan worden meegenomen in de planvorming voor zover het past in 
de keuzes die gemaakt zijn. De keuzes dienen ruimte te bevatten om hier 
aanpassingen te doen. 

Aan iedere keuze dient een goede afweging vooraf te gaan. 
Keuzes die eerder gemaakt zijn moet een volgende groep bestuurders 
overnemen waar zij vervolgens vaak op afgerekend worden tijdens 
verkiezingen.  
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Vrijwilligerwerk  - Petra Zwang 

 
Wanneer u dit leest ben ik in het Roosevelthuis in Doorn.  

 
Ongeveer 45 Schiedammers en Vlaardingers,  
die niet meer zelfstandig op vakantie kunnen, 
jong en oud, genieten hier van een vakantie- 
week, waar zij verwend en verzorgd worden 
door 36 vrijwilligers. Een geweldig programma 
met optredens, zoals door een harpist, 
wandelingen en fietstochten over het 
voormalig landgoed.  
 
Ik mag al een flink aantal jaren één van die 
vrijwilligers zijn; mooi is het om de gasten een 
fijne vakantie te bezorgen. Samen veel plezier 
hebben, maar soms ook een traantje 
wegpinken of een knuffel is meer dan 
woorden kunnen zeggen.  

Al het voorbereidend werk is door vrijwilligers verzet om deze week mogelijk 
te maken en om iedereen een fijne vakantieweek te geven. 
Dan ben ik blij dat ik hierbij mag zijn.  
 
Als wethouder met zorg in mijn portefeuille is deze week enorm belangrijk. 
Het laat mij zien wat landelijk beleid, maar ook lokaal beleid betekent in het 
dagelijkse leven.  
 
Ik hoor hoe het is om geen hulp in 
huis te krijgen omdat je dochter nog 
thuis woont.  
Of hoe het is als de thuiszorg altijd 
halverwege de ochtend komt, waar-
door je nooit eens in de ochtend iets 
af kan spreken. 
 
Maar ik hoor ook onze gasten praten over die lieve mannen en vrouwen van-
uit de thuiszorg die hun komen helpen en enthousiast vertellen over de 
behulpzame chauffeurs van Ievo.  
Soms komt de chauffeur te laat en dan is het heel vervelend als een deel van 
een verjaardagsfeest wordt gemist.  
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Er worden in zo’n week ook veel dilemma’s besproken.  
 

Hoe lief de verzorgers in het verpleeg-
huis zijn, maar dat je liever in je eigen 
huis was blijven wonen en alles zelf 
doen, al weet je dat niet meer kunt.  
Hoe geweldig het is als kinderen en 
kleinkinderen langskomen, je verwennen 
en ondersteunen. Zij hebben een drukke 
baan en sporten, dus je wilt niet teveel 
vragen.  
Je voelt je soms alleen, jij thuis en je 
partner woont in het verpleeghuis.  
 

Daarom, praten over zorg draait niet alleen om geld en slim organiseren, 
het gaat om mensen, waar soms de ene oplossing het beste is, maar soms 
juist weer een hele andere. 
 
 
 
 
 
 

Contact gegevens: 
 

 Bestuur  
 Voorzitter bestuur: Maarten Groene          voorzitter@pvdaschiedam.nl 
 Secretaris: Jos van Setten                           secretaris@pvdaschiedam.nl 
 Penningmeester: Bart Overzier     b-overzier.speedlinq.nl@outlook.com 
  
 Fractie 
 Fractievoorzitter: Wijnand de Leeuw              wijnanddeleeuw@gmail.com  
 Raadslid:  Jessica Silva                       jessie_silva4@hotmail.com 
 Raadslid:  Dick van Belle                                          dickvanbelle@live.nl 
 Raadslid:  Wouter Boender                      wouterhb28@gmail.com   
 

 1e opvolger: Aad Verbeek                     aadverbeek@hccnet.nl  
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